
   
 

 

   

Zápis z jednání Rady pro inovace JMK ze dne 4.6.2024 

 

Dne 4.6.2024 proběhlo v prostorách agentury JINAGu v Brně jednání Rady pro inovace 

Jihomoravského kraje (RIS JMK). 

 

Zasedání Rady pro inovace se zúčastnili tito členové a hosté:  

Přítomni členové (20): 

Foltin   Pavel  UNOB  

Hlavenka  Jiří  JMK  

Hrabí  Michal  Phoenix  

   Chládek    Petr    JIC 

Indrák  Michal  JAMU  

Janáček  Martin  SAP  

Jandová  Monika  MUNI  

Klíma  Jaroslav  Tescan Orsay Holding  

Klimánek  Martin  MENDELU  

Kundrata  Miroslav  Nadace partnerství  

   Lazar    Josef    Sdružení moravských pracovišť AVČR  

Minařík  Ivo  JMK  

   Musilová    Jana    LIKO-S 

Psota  Tomáš  KHK  

Ptáčníková  Monika  Czechitas  

Reichl  Patrik  JINAG  

Střelec  Petr  Thermo Fisher Scientific  

   Szaszi    Tomáš    Honeywell 

   Šifalda    Miloš    JCMM 

Weiter  Martin  VUT  

Omluvení členové (6): 

Celer Vladimír VFU 

Kostka  Michal  Biovendor  

Muchna Václav Y-Soft 

Palas  Petr  Kentico  

Putnová  Anna  SMB  

Vašík  Ondřej  RedHat  

Přítomní hosté (6): 

Abassi Milad RIS JMK 



 

   

 

Balga Petra JINAG 

Póč David MUNI 

Smékalová Tereza RIS JMK 

Uhlíř David JIC 

Mezníková Lucie SMB 

 

Program jednání:    

1. Úvod 

2. Představení aktuálního stavu plnění cílů RIS aktualizované soustavy metrik RIS 2021 – 2027 

3. Inovace ve veřejném sektoru a role agentury JINAG 

4. Projednání projektů navržených k zařazení do AP RIS 

5. Různé 

Usnesení: Rada pro inovace JMK schvaluje navržený program. 

Usnesení bylo konsensuálně přijato. 

1. Úvod 

2. Představení aktuálního stavu plnění cílů RIS aktualizované soustavy metrik RIS 2021 – 2027   

Manažer RIS JMK Milad Abassi prezentoval členům Rady progres v rámci jednotlivých strategických 
cílů RIS JMK za období od července 2023 do června 2024. Zprávu členové Rady dostali s předstihem v 
rámci podkladů k jednání. V prezentaci byl kladen důraz na tři projekty a iniciativy, které mají 
potenciál systémových změn v příslušných tématech: certifikace podnikavé školy, projekt na 
systematickou popularizaci STEM oborů v JMK a koordinační mechanizmus v tématu péče o vysoce 
kvalifikované cizince v regionu. V prezentaci byly také zmíněny výsledky druhého ročníku šetření 
důvěry mezi aktéry ekosystému. Toto šetření také zahrnovalo spokojenost stakeholderů s 
fungováním orgánů  governance struktury RIS JMK.  
 
Po prezentaci následovala diskuse k formě reportování ročního progresu v naplňování cílů RIS JMK.  
 
Josef Lazar z AV ČR se zeptal na výpočet cílové hodnoty 10 spin offu ročně, když například v 

německém Fraunhofer institutu pracují s číslem 1,5 spinn offů na 1000 vědeckých zaměstnanců – 

David Uhlíř odvětil, že při tvorbě RIS JMK došlo k široké shodě mezi stakeholdery v ekosystému nad 

číslem 10, které je dostatečně ambiciózní, ale zároveň naplnitelné. Navíc se toto číslo týká nejen VaV 

(jak je tomu v případě zmíněného Fraunhoferu), ale také a zejména univerzit, které mají velkou bázi 

studentů představující inovační potenciál. Jiří Hlavenka souhlasně doplnil, že počet spin offů, který v 

regionu ročně vzniká, je v porovnání vyspělým inovačním ekosystémům malý.  

Jaroslav Klíma se ptal na životnost startupů. Milad Abassi odvětil, že i tento aspekt se u spin offů v 

rámci soustavy metrik RIS sleduje.  David Uhlíř doplnil, že se sleduje počet spin offů, které dosáhnout 

tržbu 10 mil Kč a i v tomto případě je stav pod cílovou hodnotou. Jiří Hlavenka doplnil, že i zaniklé 

start upy zanechávají určitou hodnotu v ekosystému. Jaroslav Klíma upozornil, že mnoho 

potenciálních spin offů vzniká mimo akademickou půdu, což může metriky RIS zkreslovat.   

Josef Lazar se ptal, jestli jsou aktivity RIS JMK kolem transferu technologií v kontaktu s centrem 

transferu technologií AVČR. David Uhlíř odvětil, že jeho kolegové z JIC jsou v kontaktu.  



 

   

 

Michal Hrabí vznesl komentář k soustavě metrik RIS JMK - je v ní hodně dat, ale nejde 

z ní jednoznačně vyčíst, na co se soustředíme. Uvítal by větší důraz na kontext a dopadové metriky 

jak v rámci soustavy metrik, tak v rámci roční zprávy o realizaci RIS.  

Petr Chládek navrhl, že by bylo příhodné si určit priority v rámci RIS. Nelze postupovat v duchu 

“improve everything”, je nutné se soustředit na omezený počet priorit. Milad Abassi informoval 

členy Rady, že k prioritizaci témat RIS v daném roce dochází na úrovni Koordinační skupiny RIS, která 

dohlíží nad implementací jednotlivých aktivit RIS. David Uhlíř doplnil, že priority se stanovují na 

základě naléhavosti a realizovatelnosti změn v daném tématu. Jiří Hlavenka souhlasil s návrhem 

sdílet tyto roční priority KS RIS s členy Rady pro připomínkování a případné zapojení do konkrétních 

aktivit.  

Ivo Minařík na závěr diskuse informoval členy Rady, že JMK se v posledním roce dařilo uspět i v 

dalších tématech či oblastech spojených s kvalitou života a prosperitou regionu, konkrétně zmínil tzv. 

Index sociálního pokroku, ocenění EU, které se uděluje regionům (NUTS –2) za pokrok v dostupnosti 

a kvality sociální a zdravotních služeb a bezpečnosti.  

Další otázky k plnění cílů RIS JMK nebyly.  

 
Usnesení: Rada pro inovace JMK bere na vědomí zprávu manažera RIS JMK o plnění cílů RIS JMK.  
 

Usnesení bylo konsensuálně přijato. 

3. Inovace ve veřejném sektoru a role agentury JINAG 

Jiří Hlavenka otevřel téma připomenutím kontextu vzniku agentury JINAG v roce 2022. Téma bylo do 

velké míry iniciované tehdejším náměstkem hejtmana Jířím Nantlem a myšlenkou o vzniku strategie 

chytrého regionu. Téma inovací ve veřejném sektoru bylo předmětem Rady pro inovace v září 2022, 

na které jsme se shodli, že se k tématu vrátíme, jakmile se agentura JINAG etabluje a začne 

realizovat první projekty v této oblasti. Poté požádal Patrika Reichla ředitele agenturty JINAG o 

představení progresu za poslední dva roky ve fungování agentury a přípravě strategie chytrého 

regionu.  

Patrik Reichl představil aktuální strategické domény agentury JINAG, které mají širší záběr, než v této 

oblasti sleduje RIS JMK. Dále vysvětlil mechanismus, kterým se pilotně testují nová řešení v 

organizacích veřejné sféry a jak se do tohoto procesu mohou zapojovat inovativní firmy z regionu. 

Cílem těchto aktivit je dospět k ověřeným chytrým řešením a ty prostřednictvím např. krajských 

dotačních schémat škálovat do maximálního počtu obcí a veřejných organizací v JMK.  

Po prezentaci Patrika Reichla následovala diskuse, v níž se Tomáš Szaszi zeptal na způsob měření 

úspěchu v této agendě. Patrik Reichl odvětil, že měření úspěchu není v oblastech, kterým se JINAG 

věnuje (energetika, sociální a zdravotní služby) snadný. Nicméně strategie chytrého regionu bude 

obsahovat i indikátory a metriky úspěchu k jednotlivým oblastem. Jiří Hlavenka doplnil, že nemá 

smysl si vždy stanovovat jasně vymezené cíle a metriky vzhledem k rychle se měnícímu prostředí 

(nové technologie, Green Deal aj.) - například v energetice je dle něj cesta cílem. Ivo Minařík dodal, 

že důležitý je zájem obcí o téma. Chtějí sbírat data, optimalizovat a šetřit. Patrik Reichl podotknul, že 

část jejich práce je o osvětě a překonávání zažitých představ a neinformovanosti např. starostu obcí 

o moderních trendech v energetice. Jiří Hlavenka dodal, že je např. málo známý potenciál JMK ve 

větrné energetice, který se s 16GW rovná produkci jednoho bloku Dukovan.  



 

   

 

Jaroslav Klíma vznesl pochybnost o postupu JMK v řešení tématu a sice založení 

dedikované agentury. Dle jeho názoru máme v regionu i v ČR příliš velký počet agentur a státních 

úředníků. Do diskuse přinesl otázku, zda problém neumí vyřešit trh a starostové obcí sami. Patrik 

Reichl odvětil, že jejich zkušenost je opačná a že starostové obcí jsou vděčni za jakoukoli pomoc, 

protože problematice nerozumí. Miroslav Kundrata souhlasil a upozornil, že kvůli absenci adekvátní 

odborné podpory se v minulých letech za veřejné prostředky v obcích postavilo mnoho energeticky 

neefektivních budov, které představují zbytečné náklady pro budoucí rozpočty těchto samospráv. 

Podpůrné aktivity směrem ke starostům tedy dle něj určitě mají smysl. Petr Chládek podotkl, že 

veřejně zřízené agentury nejsou novinkou a první typy těchto organizací vznikali už v 80. letech ve 

Velké Británií za vlády Margaret Thatcherové, která byla známá snižováním velikosti úřednického 

aparátu. Jiří Hlavenka na závěr diskuse vysvětlil, že ke každému úkolu je potřeba pracovní tým a 

vzhledem k neflexibilitě úřadu se jevila dedikovaná agentura jako správné řešení.  

4. Projednání projektů navržených k zařazení do AP RIS 

Předseda Jiří Hlavenka vyzval Patrika Reichla k představení projektu s názvem Energy Unit. Jedná se 

o projekt, který má za cíl vybudovat síť energetických poradců, které prošli ověřením veřejnou 

institucí (JINAG) a na které se mohou starostové obcí obracet s konzultacemi k sběru dat a 

optimalizaci nákladů na energie.  

Po prezentaci následovala diskuse, kterou Jiří Hlavenka otevřel konstatováním, že ačkoli projekt 

nevyúsťuje ve vznik nových inovativních firem, má pro region ekonomický význam a reflektuje 

globální výzvy pojmenované v RIS JMK (pozn. klimatická změna a všudypřítomné digitální 

technologie).  

Josef Lazar se ptal, jestli je JINAG v kontaktu s Ústavem geoniky AV ČR, jehož pobočka v Brně se 

zabývá větrnou energetikou a její implementací v podmínkách JMK. Patrik Reichl odvětil, že jsou v 

kontaktu s většinou relevantními subjektů v této doméně. Dále informoval členy Rady o vzniku 

portálu data.coolregion.eu, který obsahuje data o území a slouží jako podklad pro informované 

rozhodování starostů při řešení komplexních energetických projektů. 

Další dotazy nebyly. 

Usnesení: Rada pro inovace JMK schvaluje návrh zařazení projektu Energy Unit do Akčního plánu RIS 

JMK 2021-2027. 

 
Usnesení bylo konsensuálně přijato. 

 
Předseda Jiří Hlavenka vyzval Patrika Reichla k představení projektu s názvem ACCESS4ALL. Jedná se 

o projekt, který prostřednictvím webového portálu zpřehledňuje dostupné zdravotní služby a 

sociální služby v JMK. Cílem JINAGu je portál vytvořit a následně pro nej najít provozovatele v řadách 

organizací veřejné správy JMK.  

Po prezentaci následovala diskuse. David Póč se zeptal, zda a jak probíhá spolupráce s Masarykovou 

univerzitou, která se ekonomikou zdravotnictví intenzivně věnuje. Patrik Reichl zmínil spolupráci s 

ICRC a CEITEC MUNI, ale uvítá tipy na další relevantní aktéry uvnitř struktury univerzity. David Póč 

slíbil propojit JINAG s kolegy zabývající se tématem.  

Jiří Hlavenka podotkl, že i tento projekt neusiluje o přímou podporu inovativního podnikaní, nicméně 

ekonomický dopad to má vzhledem k rostoucímu množství lidí s potřebou sociálních a zdravotních 



 

   

 

služeb. Michal Hrabí podotkl, že pokud se podaří do realizace projektu zapojit i 

startupy, tak to do AP RIS určitě patří. Patrich Reichl ujistil členy Rady, že zapojení brněnských 

startupů do realizace projektů v této oblasti je vizí JINAGu, projekt ACCES4ALL je pilotním projektem.  

Další otázky do diskuze nebyly.  

Usnesení: Rada pro inovace JMK schvaluje návrh zařazení projektu s názvem ACCESS4ALL do Akčního 

plánu RIS JMK 2021-2027. 

Usnesení bylo konsensuálně přijato. 

 

5. Různé 

 

V různém vznesl Milad Abassi prosbu na členy Rady týkající se námětů na tematické inspirační 

cesty, které by byly relevantní pro Radu pro inovace. Dále informoval členy Rady o chystané 

inspirační cestě k tématu rozvoje investorské komunity v regionu, pravděpodobně na přelomu 

2024 a 2025.  

 

  

 

V Brně dne 4.6.2024 

 

 

    

 Ing. Jiří Hlavenka             Ing. Ivo Minařík, MPA 

radní Jihomoravského kraje                                        vedoucí Odboru regionálního rozvoje    

               Krajského úřadu Jihomoravského kraje 

 

Ing. Milad Abassi 

manažer RIS JMK 


